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ro | — EE grinsFrom: )

Sent: Mon 3/15/2021 9:39:10 AM

Subject: RE: [Uitvraag] SO thuiswonende ouderen tijdens Covid-19 - dinsdag12.00 u

Received: Mon 3/15/2021 9:39:11 AM

De vraag lees ik als dat er materialen zijn voor mensen met een verstandelijke beperking, analfabeten, mensen die geen

Nederlands spreken (dus pictogrammen, makkelijke taal, vertalingen in chinees, arabisch, etc).. dat doen we niet in onze

publiekscampagne (in onze toolkit zijn de campagnespots met een gebarentolk beschikbaar, dat is het wel).

Als we iets willen zeggen over zo aansprekend mogelijk zijn voor een zo groot mogelijke groep, moet ik bij navragen of

dat in campagneonderzoek vooraf zit — maar ik geloof niet dat dat de insteek van de vraag is.

HEE

Verzonden: zondag 14 maart 2021 23:33

Aan: 5.1.2e )JEEM eminvws.nl>
Onderwerp: FW: [Uitvraag] SO thuiswonende ouderen tijdens Covid-19 - dinsdag 12.00 u

EEE
In aanvulling op mijn mail zojuist met vragen die specifiek aan ons zijn toebedeeld, zijn er ook nog bijgevoegde twee vragen die

aan DCO zijn toebedeeld.

Hebben we bij de vraag over ‘rekening houden met diversiteit bij thuiswonende ouderen’ nog aanvullingen over hoe we dat

doen in de EtE campagne/communicatie?
Zo niet, dan kunnen we dit voorgestelde antwoord van DCO wel laten gaan zo denk ik

Groet

van:ICED IBEMc inves >

Verzonden: vrijdag 12 maart 2021 15:48

Aan; 5.1.2e ) minvws.nl>;IEEE minvws.nl>

CC: 5.1.2e ) <BEAN @ minvws.nl>

Onderwerp: RE: [Uitvraag] SO thuiswonende ouderen tijdens Covid-19 - dinsdag 12.00 u

Hoi

en Ik hebben op 2 vragen voor DCO/DMO alvast een voorzet gedaan, zie bijlage.

Vraag 12 is met name communicatie, aanvullingen/opmerkingen zijn welkom.

Vraag 29 is ook beleidsvraag, dit is dus input vanuit comms.

Zag behoorlijk wat vragen voor DMO, laat 't weten als we hier nog iets in kunnen betekenen.

roc: EE

Verzonden: vrijdag 12 maart 2021 13:12

Aan: 51.28 )BERET© minvws.n>;IEEE BEE eninvws n>
CC 5.1.2e ) <BEAN (@ minvws.nl>

Onderwerp: FW: [Uitvraag] SO thuiswonende ouderen tijdens Covid-19 - dinsdag 12.00 u

hebben wij al een voorzet gemaakt voor vraag 12 en 29. Thomas zal die vanmiddag naar je sturenSamen ~

[EEzodat jij er vanuit beleid naar kan kijken.

Ik ben zelf vanaf nu uit de lucht maar kan maandagochtend eventueel weer wat oppakken als dat nodig is.

Met vriendelijke groet,

5.1.2e

Samen voor de gezondheid van ouderen en mensen met een beperking
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Directie Communicatie (DCo)
Ministerie van Volksgezondheid, Welzijn en Sport

Parnassusplein 5 | 2511 VX | Den Haag | 6e etage
Postbus 20350 | 2500E] | Den Haag

 oJE

)EEE© minvws.ni>
@minvws.nl>

Onderwerp: FW: [Uitvraag] SO thuiswonende ouderen tijdens Covid-19 - dinsdag 12.00 u

Zie het verslag van het schriftelijk overleg. Dit is de eerste keer dat ik hier mee in aanraking kom. Ik zie dat vraag 29 een combi is

van DCO en DMO. Is het handig om even te overleggen hoe we hier op gaan antwoorden en hoe we zorgen voor de juiste

afstemming?

Met vriendelijke groet,

5.1.2e

Samen voor de gezondheid van ouderen en mensen met een beperking

Directie Communicatie (DCo)
Ministerie van Volksgezondheid, Welzijn en Sport

Parnassusplein 5 | 2511 VX | Den Haag | 6e etage
Postbus 20350 | 2500E] | Den Haag

van: [IEE EEE cminvws.ni>
Verzonden: donderdag 11 maart 2021 17:40

Aan: @minvws.n|>;[ s512e minvws.nl>

CC: @minvws.nl>

Onderwerp: FW: [Uitvraag] SO thuiswonende ouderen tijdens Covid-19 - dinsdag 12.00 u

Er 1s een witvraag bimen gekomen voor een Schriftelijk Overleg over thuiswonende ouderen. Met enkele vragen voor

Dco. Willenjullie deze vragen oppakken en de antwoorden maandag einde dag bij mij en

EeGraag in

afstemming met beleid en het NKC. [En ik zorgen dan voor akkoord van en aanlevering bij het team

parlementair.
Dank en groet,
5.1.2¢

Verzonden met BlackBerry Work

(www.blackberry.com)

Datum: donderdag 11 mrt. 2021 4:44 PM
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<] @minvws.nl>, 5.1.2e ) <BR minvws.nl>, 5.1 5.1.2e )
< 5.1.2e 5.1.2e ERP minvws.nl>, 5.1.2e ) <BEAEI 7 minvwsnl>, ERED

GES) JERE
mi

al>,

5.1.2e ) <BR @ minvws.nl>, 5.1.2e SBELY
0 minvws.nl>, 5.1.2e

CARER) <EAFLY oO minvws.nl>, 5.1.2e ) < 5.1.2e minvws.nl>, EERE CRREY 7)minvws.nl>, 5.1.2e
:

EE) <BEARCEN iminvws.nl>, 5.1.2e <] 5.1.2e [@minvws.nl>, 5.1.2e

<BR PER 7 minvws. nl>, 5.1.2e =~ 5.1.2e 5.1.2e = 5.1.2e¢ [nm invws.nl>, 5.1.2e

5.1.28 B® 51.2 5.1.2e ) JCA 5.1.2e )
B® 51.2e 5.1.2¢ ) <JEERED 5.1.2e ) CAFC minvws.nl>,

5.1.2e ) <l 5.1.2¢ @minvws.nl>, 5.1.2e ) < 5.1.2¢ @minvws.nl>, 5.1.2¢ )
REN

Go minvws nl>, 5.1.2e ) <BEEESI@ minvws.nl>
5.1Kopie: 5.1.2 ) JERI) minvws.nl>, 5 = 5.1.5

@minvwsn>, [EXE <EEAEN @minvws nl>, 5.1.2e ) <BEAN @minvws nl>, 5.1.5

@minvws.nl>. EK JERE © ninvws ni>, BEE IEEE @minvws nl>

Onderwerp: [Uitvraag] SO thuiswonende ouderen tijdens Covid-19 - dinsdag 12.00 u

Beste collega’s,

Er is weer een Schriftelijk Overleg, dit keer over thuiswonende ouderen tijdens Covid-19. In de bijlage vinden jullie de 42 vragen,

die ik heb genummerd en toebedeeld. De personen, die zijn genoemd, heb ik in de onderwerp regel van deze mail opgenomen.

Ik wil jullie verzoeken om de vragen in de bijlage van een antwoord te voorzien en uiterlijk dinsdag 16 maart 12.00 u - afgestemd
tot op MT niveau- via de[I© minvws.nl aan te leveren.

Mochten jullie vragen of opmerkingen hebben, dan hoor ik dat heel graag!

Hieronder een overzicht van de vragen:

1. De leden van de VVD-fractie zouden graag willen weten of er zicht is op de verhouding tussen het percentage
ouderen die zich laat testen en jongeren. Hoe 1s de testbereidheid van ouderen? - Team Testen

2. Met betrekking tot de vaccinatiebereidheid bij ouderen vinden de leden van de VVD-fractie het belangrijk om

inzichtelijk te hebben wat de responsiviteit is. Welk percentage ocuderen reageert op een vaccinatieoproep? Als ze

niet reageren wat 1s hier dan de reden hiervoor? — Team vaccins

3. Op basis van pagina 59 zouden de leden van de VVD-fractie graag willen weten wat het dekkingspercentage van

gevaccimeerden 1s van thuiswonende ouderen in de verschillende leeftijdscategorieén? — Team vaccins

4. Op basis van pagina 61 zouden de leden van de VVD-fractie graag willen weten in hoeverre het aantal vaccinaties

met het griepvaccin in de winterperiode 2020/2021 afwijkt van de winterperiode 2019/2020? — Team vaccins

5. De leden van de VVD-fractie zouden graag willen weten welke lessen de minister trekt uit de bevindingen van het

onderzoek. - DMO

6. Deze leden lezen in het onderzoek dat vervolgonderzoek zou kunnen gaan over de invloed van de

coronamaatregelen op het welzijn (fysiek en mentaal) van ouderen. Gaat de minister dit vervolgonderzoek doen?

Zo nee, waarom niet? Zo ja, wanneer? Waar wil de minister nog meer vervolgonderzoek naar doen? - DMO

7. Daarnaast vinden de leden van de VVD-fractie het belangrijk om te weten of het bekend is hoe het zit met het

bewegen van ouderen in coronatijd. Zitten hier structurele ontwikkelingen in? —

8. Het onderzoek naar ’gevolgen verminderde deelname aan het maatschappelijk leven’ op pagma 5 Ijkt te gaan

over de periode tot en met juni 2020. Welk inzicht is er, voor wat betreft dit onderwerp, over het afgelopen half

jaar? Wat zijn de effecten van de aanhoudende epidemie op ouderen? - DMO

9. De leden van de VVD-fractie zouden graag willen weten wat er wordt gedaan aan de geconstateerde 28%

afgeschaalde zorg, zoals genoemd op pagina 6. - DMO

10. Mantelzorgers voelen zich veel zwaarder belast (56%). Wat heeft de mimster gedaan om de mantelzorgers zo veel

als mogelijk te ontlasten en te informeren? Wat wil de minister in de toekomst gaan doen om mantelzorgers te

ontlasten? - DMO

11. De leden van de VVD-fractie lezen dat 4 op de 5 ouderen telefonisch contact niet zien als volwaardige

vervanging. Hoe wil de minister op dat feit anticiperen en daarnaast voorkomen dat hier grotere problemen uit

ontstaan? - DMO

12. Op pagina 10 lezen de leden van de VVD-fractie dat er meer aandacht moet zijn voor de diversiteit binnen de

groep van thuiswonende ouderen. Hoe en waar wordt in de publiekscampagne specifiek aandacht besteedt aan

ouderen? — DCO /

13. In hoeverre is het corona dashboard geschikt voor ouderen zowel in gebruik als in voorspellend vermogen? Team



648926

Dashboard/DCO?

14. Hoe wil de minister de diversiteit binnen de groep waarborgen in het toekomstige coronabeleid? Wat voor rol gaat
de diversiteit binmen de groep thuiswonende ouderen spelen bij het versoepelen van de maatregelen? - DMO

15. Daarnaast lezen de leden dat er ook verschillen waren tussen zorgorganisaties waarop de versoepelingen van

afgelopen zomer werden opgevat. Deze verschillen leidden volgens het onderzoek tot verwarring en gevoelens
van ongelijkheid bij groepen ouderen. De leden van de VVD-fractie vinden het belangrijk dat er maatwerk is en

dat zorgorganisaties de mogelijkheid hebben om die maatwerk te leveren, maar deze leden zouden graag willen

weten van de minister hoe het verschil aan opvattingen aan de voorkant zo veel mogelijk weggenomen zouden

kunnen worden. 5.1.2¢

16. Uit verschillende bronnen blijkt dat er sprake is of is geweest van afgeschaalde zorg en ondersteuning. Ruim 1/3

van de dagbesteding werd stopgezet en er werd geen alternatief aangeboden. Kan de minister aangeven of de

dagbesteding inmiddels toegankelijk 1s voor de ouderen die daar behoefte aan hebben? En op welke wijze deze

plaatsvindt? Dagbesteding op de eigen kamer is voor ons geen dagbesteding zoals die was. Hoe gaat het met de

dagbesteding in de buitenlucht? - DMO

17. De kans op besmetting met corona in de buitenlucht is nagenoeg nihil. “Buiten is beter dan binnen”, zei [REED
re de een-na-laatste technische briefing. Hoeveel van de dagbesteding wordt in de

buitenlucht georganiseerd? Is de minister bereid dagbesteding in de buitenlucht onder de aandacht te brengen? -

DMO

18. Kan de minister aangeven of welke manier de afweging omtrent de behandeling van Corona (tot wanneer

behandelingen wel of niet opname in het ziekenhuis/op IC) heeft plaatsgevonden? Wie maakte uitemndelijk de

keuze tot wel of geen opname?—CZ? Evtisma
19. Hoeveel mensen met COVID-19 werden niet opgenomen in het ziekenhuis en zijn daama overleden in de

thuissituatie? Hoeveel mensen met COVID-19 werden opgenomen op een zogeheten eerstelijnsbed? Hoeveel

mensen met COVID-19 zn overleden in een eerstelynsbed? — CZ 1sm Dashboard?

20. De leden van de PVV-fractie willen weten welke logeer- of opvangmogelijkheden er zijn voor thuiswonende

ouderen. Kan de minister aangeven of en hoe vaak daar gebruik van gemaakt is? Zijn er voldoende plaatsen? -

DMO

21. 80% van de mantelzorgers geeft aan zich meer belast te voelen met de zorg voor hun naasten, bovendien wordt er

een toename van gedragsproblemen gerapporteerd door deze mantelzorgers. Heeft de minister hier meer concrete

mformatie over? Welke acties treft de mimster voor deze mantelzorgers om te voorkomen dat zij omvallen? -

DMO

22. Welke actie treft de minister om ontspoorde zorg te voorkomen? Hoe wordt dit gemonitord? Zijn alle kwetsbare

ouderen voldoende in beeld?LEE
23. Is de minister bereid te communiceren aan thuiswonende ouderen, dat fysiek contact in de buitenlucht veiliger is

dan binnenhuis en er op die manier meer fysiek veilig contact voor deze ouderen mogelijk is? Zo nee, waarom

niet?

24. Tot slot willen de leden van de PVV-fractie opmerken dat zij in de aanvullende adviezen voor zelfstandig
wonende ouderen bij de Corona Routekaart het vaccinatiebeleid missen. De groep thuiswonende ouderen wordt

mnimers als eerste gevaccineerd. Is de mimster van memng dat vaccinatie met van mvloed 1s op de aanvullende

adviezen en perspectieven voor thuiswonende ouderen? Kan de minister de routekaart aanvullen? Zo nee, waarom

niet? 5.1.2e

25. Wi,+ - IIE om de circa 50.000 wikverpleegkundigen en wikziekenverzorgenden im te zetten voor

de vrijwillige vaccinatie van de 565.000 thuiswonenden ouderen zie zij dagelijks bezoeken? Kan de minister dat

alsnog doen? — Team vaccins

26. Hoe staat het met de COVID-19 patiénten die met behulp van huisarts en wijkverpleging, wijkziekenverzorging
en thuishulp

e :

i t ziekenhuis? Is dit landelijk beleid of zijn dit vooral lokale

mitiatieven?

i

27. Wanneer start de vryywillige vaccinatie van 65-70 jarigen met een medische aandoening en wanneer is de minister

daarmee klaar? - team vaccins

28. De leden van de D66-fractie vragen welke maatregelen de minister wil nemen om ervoor te zorgen dat in de

komende maanden, ondanks de aanhoudende coronacrisis, de zorg
—

op een veilige manier- alsnog doorgang kan

vinden dan wel dat er altijd een alternatief in de plaats komt. - DMO

29. Hoe is de minister van plan om deze ouderen die de zorg zelf hebben stopgezet, te stimuleren om wel gebruik te

maken van deze hulp als immers blijkt dat die veilig kan doorgaan? - DCO 1sm DMO?

30. Om welke maatregelen vraagt dit volgens de minister, en is de minister voornemens om de benodigde stappen op

te nemen in de strategie thuiswonende ouderen? Deelt de minister met deze leden dat er meer aandacht moet
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32
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40.

41.

42.

648926

komen voor deze groep ouderen die extra kwetsbaar is voor de maatregelen? - DMO

De leden van de D66-fractie lezen dat 80% van de mantelzorgers aangeeft zich sinds de coronacrisis meer belast

te voelen met de zorg voor hun naasten. Deze leden vragen of de minister van plan is deze grote groep

mantelzorgers te gaan ondersteunen. Zo ja, hoe? - DMO

Kan de minister toelichten welke maatregelen hij wil nemen om ouderen digitaal vaardiger te maken, zodat

ouderen op een verantwoordelijke en veilige manier digitaal contact kunnen onderhouden met mensen in hun

persoonlijke netwerk? - DMO

De leden van de D66-fractie vragen op welke andere manieren de minister eenzaamheid onder ouderen wil

voorkomen en aanpakken? Zin er al effecten bekend van de campagne “één tegen eenzaamheid’? Kan de mimster

toelichten in hoeverre deze maatregelen de doelgroep bereikt? De leden lezen immers dat eenzaamheid onder

ouderen is immers toegenomen sinds de coronacrisis en dat deze stijging zowel toe te schijven is aan sociale als

emotionele eenzaambheid. - DMO

. Zijn meer vrijheden voor thuiswonende ouderen mogelijk dankzij de vaccinaties?EEE. Op welke termijn kan de vaccinatiestrategie ervoor zorgen dat deze groep ouderen wel naar eigen wens en

vermogen kunnen deelnemen aan het maatschappelijk leven? Welke doelgroepen moeten hiervoor minimaal

gevaccineerd zijn? Welke rol speelt testen in combinatie met vaccinatie? —

. Daarnaast lezen de leden dat vanwege de coronamaatregelen, soms door zorgverleners en soms door ouderen,

ervoor 1s gekozen om de zorg en ondersteuning af te schalen of zelfs tijdelijk te stoppen. Op welke termiyn kan de

vaccinatiestrategie ervoor zorgen dat het afschalen voorkomen wordt? Welke doelgroepen moeten hiervoor

mimmaal gevaccineerd zijn? - CZ

. Bestaat er het plan om dergelijke onderzoeken te herhalen en de resultaten te actualiseren en cijfermatig te

onderbouwen? - DMO

. Welke onderzoeken zullen er de komende tijd precies nog op dit onderwerp volgen? - DMO

. Daarnaast missen de leden inzicht met betrekking tot de effecten van wtgestelde zorg voor zorgverleners, 1s of

komt hierover meer informatie beschikbaar? Bijvoorbeeld als het gaat om het werken van meer of minder uren,

het opnemen van verplicht vakantie dagen, et cetera, in hoeverre heeft de minister daar signalen over gekregen? -

MEVA

De leden van de SP-fractie lezen dat thuiswonende ouderen zich tijdens de eerste golf eenzamer voelden dan voor

de COVID19-epidemie, het cijfer eenzame ouderen is in de daarop volgende maanden alleen maar opgelopen.
Worden deze cijfers ten opzichte vanjum vorig jaar nog geactualiseerd? Als het gaat om eenzaamheid wordt

echter in de factsheet nauwelijks ingegaan op de sociale gevolgen hiervan, zo menen de leden. Graag ontvangen
de leden van de SP-fractie hierover meer informatie, kan tevens een uitputtend overzicht gegeven worden van de

maatregelen die door de minister op dit punt zijn ondemomen [EXE
Dat het nog niet bekend 1s in hoeverre de coronamaatregelen invloed hebben gehad op de mentale en fysieke

gezondheid van ouderen vinden de leden van de SP-fractie een gemis. De leden vragen dan ook of hier met spoed
een onderzoek naar plaats kan vinden? 5.1.2e

Tenslotte vragen de leden naar een overzicht van de uitgevoerde onderzoeken met betrekking tot nu thuiswonende

ouderen in relatie tot een plek in het verpleegtehuis. Zijn ouderen banger om in een verpleegtehuis te gaan wonen?

Hoeveel ouderen stonden op de wachtlijst maar besluiten nu een dergelijke verhuizing wt te stellen? Wat zijn
precies de gevolgen geweest van de coronacrisis op de wachtlijsten en de bezetting van verpleeghuizen? Wat zijn
precies de redenen om

huizi

ndelijk) uit te stellen? In hoeverre was dit in eerste golf en in de tweede

golf en hoe 1s dat nu?

Hartelijke groet,

Programmadirectie Covid-19

Ministerie van Volksgezondheid, Welzijn en Sport

Tel. 06 5.1.2¢


